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Referat af Skolebestyrelsesmøde den 19. marts 2024 på Heldagsskolen 

Deltagere: Lise-Lotte, Jan, Lotte, Mette, Anders, Patrick, Trine, Mikkel, Gitte, Jacob, Bente, Christian, elevrådet TO og HE  

Afbud: Michael, Nina, Christina, elevrådet Thise,    

Emne Ansvarlig Tid Mål Konklusion og evt. handling 

Godkendelse af referat Christian 19.00  Godkendt 

Tilsyn med førskole. Denne 

overgår til SB. Hvad tænker 

man om dette? 

Christian 19.05 Orientering og drøftelse Der føres tilsyn på SB møderne. Dorte 

Svendsen orienterer på møderne. 

Ferieplan. Denne er høring. 

Bilag vedlagt 

Christian  19.15 

19.30 

Udarbejde høringssvar Der er en undren over weekenderne skrives 

ind i de korte ferier – eks. Pinseferien, der kun 

er den ene dag.  

Men placeringen af dagene er godkendte 

 

Konsekvenser af den nye 

distriktsstruktur. Status. 

Christian 19.30 

20.00 

Orientering til Skolebestyrelsen 

Drøftelse af udkast ny styrelsesvedtægt 

Der er en forvirring om sprogbruget i 

materialet. Områdebestyrelse skal rettes til 

skolebestyrelse jf. Folkeskoleloven. 

Der er en bekymring for om lokalbestyrelserne 

reelt kan have et mandat eller få 

beslutningskraft. Hvordan håndteres 

informationsstrømmen fra skolebestyrelsen til 

lokalbestyrelsen? Dette kan imødekommes 

ved at have en medarbejderrepræsentation fra 

hver matrikel. 
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Det anbefales man indskriver at 

skolebestyrelsen er ansvarlig for 

kommunikationen mellem skolebestyrelsen og 

lokalbestyrelsen 

§1:   

Hvordan vil man håndtere, hvis der ikke er en 

fuldtallig lokalbestyrelse? 

Hvorfor ønsker man at bestemme på forhånd 

at den valgte forældre fra specialområdet i 

lokalbestyrelsen skal sidde i skolebestyrelsen? 

Der bliver med forslaget en 

overrepræsentation blandt forældrene fra 

specialområdet. Det foreslås at dette antal er 

fleksibelt og den lokale bestyrelse selv vælger 

repræsentanten til skolebestyrelsen. Dog skal 

det sikres at der er repræsentation fra 

specialområdets forældre i skolebestyrelsen.  

Antallet af medarbejdere i skolebestyrelsen er 

lavt (2 stk.) i forhold til elevernes 

repræsentation (6 stk.). Det anbefales derfor at 

der er en medarbejder fra hver matrikel i 

skolebestyrelsen 

§2 skal konsekvensrettes sprogligt, således det 

hedder skoleledelse og afdelingsleder. 

Der er usikkerhed om, hvem der skal deltage i 

skolebestyrelsens møder fra ledelsen. 

§8 her kan man med fordel indskrive at møder 

skal lægges i kalenderen inden skoleårets 

begyndelse. 
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§11 der er et forslag om at formanden for 

skolebestyrelsen kan få et vederlag. 

Der er dd. kommet en ny aftale omkring 

folkeskolen. Har det konsekvenser for 

skolebestyrelsens arbejde? 

Tilbagemelding fra 

distriktselevrådet 

Elevrådene 20.00 

20.30 

Orientering til SB om elevrådets arbejde HE: der har været opsat pantkasser på skolen. 

Midlerne skal fordeles blandt eleverne. Hallen 

er åben i 12 pausen for udskolingen. 

Omklædningsrummene til idræt har fået en 

”makeover” og det har haft en positiv effekt. 

TO: Der er en udfordring med rygning/snus 

på skolen. Det drøftes, hvordan man kan 

undgå dette på skolen. 

Elevrådene får en opgave med at finde på 1-2 

forslag til at undgå/minimere rygning/snus 

mm. på skolerne og afprøve dette frem mod 

næste bestyrelsesmøde. 

   

Hvilket beredskab har vi i 

kommunen omkring børn i 

vanskeligheder? 

Bilag vedlagt.   

Christian 

Punktet er ønsket af 

Nina 

20.30 

20.45 

Orientering og mulighed for spørgsmål Nina efterspørger om der er et særskilt fokus, 

når Heldagsskolen ”flytter ind” på 

Hedegårdsskolen. Vi har et særskilt fokus på 

alle børn i skolerne. 

 

 



 

 

Side  4/5 

Henvendelse til Børne- og 

Skoleudvalget i forhold til 

antallet af børnehaveklasser på 

Hedegårdsskolen og det frie 

skolevalg. 

 

Lise-Lotte 20.45 

21.00 

Udarbejdelse af henvendelse til Børne- og 

Skoleudvalget på bagkant af de sidste 10 års 

udfordringer omkring antallet af børnehaveklasser 

Skolebestyrelsen ønsker alligevel ikke at 

udarbejde en henvendelse, men afventer den 

nye skolestruktur. 

  

Deltagelse i 

ansættelsesprocesserne. 

Hvordan kan vi engagere fra 

SB? 

Lise-Lotte 21.00 

21.15 

Drøftelse Man må meget gerne byde ind også selv man 

ikke er valgt på matriklen. Det handler om 

forældreperspektivet og det kan man sagtens 

repræsentere. 

Der kan være en udfordring i forhold til at 

deltage, hvis samtalerne begynder tidlig 

eftermiddag. 

Personalenyt – uden 

elevdeltagelse 

Christian  21.15 

21.20 

Orientering  

Evt. – herunder punkter til 

næste møde 

Lise-Lotte  21.20 

21.30 

Kvalificering af næste møde Skolebestyrelsen på Facebook. Hvordan gør vi 

det? 

Aktiviteter frem mod næste 

skolebestyrelsesvalg til sommer. Afhænger af 

styrelsesvedtægten. 

Opfølgning fra elevrådet om tiltag vedr. 

minimering af snus og rygning. 

Det nye folkeskoleforlig og konsekvenserne af 

dette 
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